
PROVINCIE FLEVOLAND 
Mededeling 

Onderwerp 

Ambtsbericht CdK opvang vluchteUngen in Flevoland 

Kern mededeling: 

Minister Plasterk heeft commissaris van de Koning Leen Verbeek gevraagd om als 
rijksorgaan te bemiddelen in het uitbreiden van de capaciteit van noodopvang-
plekken voor vluchteUngen binnen de provincie. 

Mededeling: 

Minister Plasterk heeft aan de commissaris van de Koning gevraagd zijn rol als 
rijksheer of rijksorgaan inzake de noodopvang voor vluchteUngen op te pakken. 
Hij vraagt hem staatssecretaris Dijkhoff een overzicht te sturen van beschikbare 
noodopvang in de provincie. Hij fungeert in deze dus niet als onderdeel van het 
college van GS. 

Rijksheren in formele zin zijn bij algemene maatregel van bestuur aangewezen 
functionarissen die in buitengewone omstandigheden in een bepaald gebied 
noodbevoegdheden namens de vakminister kunnen uitoefenen. De rijksheer komt 
in beeld in geval van buitengewone omstandigheden. Hiervan is sprake als een 
vitaal belang wordt bedreigd en/of de normale bevoegdheden ontoereikend zijn 
om die omstandigheden aan te pakken. 

Rijksheren vertegenwoordigen een minister in de regio, zijn de 'ogen en oren' van 
een minister in het veld. 

in de bijlage treft u de brief van de minister aan en de reactie van de Commissa
ris hierop. Deze reactie is een ambtsbericht. Ambtsberichten aan de minister zijn 
vertrouweUjk en daarmee geheim. In overleg met het ministerie is in deze bui
tengewone omstandigheden besloten dit ambtsbericht openbaar te maken. 
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PROVINCIE F L E V O L A N D commissaris van de Koning 

Ministerie van VeiUgheid en Justitie 
Staatssecretaris de heer dr. K.H.D.M. Dijkhoff 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 

Verzenddatum Aantal bijlagen Uw kenmerk Ons kenmerk 
22 oktober 2015 1808660 
Onderwerp 
Ambtsbericht CdK Flevoland opvang vluchtelingen in Flevoland 

Zijne excellentie. 

In reactie op de brief van Minister dr. R.H.A. Plasterk, gedateerd 13 oktober 2015, Inzake het 
optreden als rijksorgaan bij het reaUseren van noodopvang, bericht ik u het volgende. 

Flevoland kent een lange traditie in de opvang van vluchteUngen. De AZCs in Almere, Dronten en 
Luttelgeest (Noordoostpolder) functioneren al jaren naar tevredenheid. Inmiddels is in Zeewolde 
een nieuw AZC in voorbereiding. Met zorg heb ik de afgelopen jaren waargenomen dat in Nederland 
goed functionerende voorzieningen zijn afgebouwd. Onze samenleving moet nu een hoge prijs 
betalen voor de niet toereikende Infrastructuur om vluchteUngen op te vangen en te begeleiden. 
Deze Infrastructuur moet nu geforceerd terug op capaciteit worden gebracht. 

Ik heb met enige regelmaat overleg met de Flevolandse burgemeesters, waarbij de 
vluchteUngenproblematiek ook onderwerp van gesprek is. Nu het vraagstuk van opvang en 
hulsvesting van vluchteUngen zich ontwikkelt tot een maatschappelijk probleem, hebben de 
burgemeesters in Flevoland zelf het initiatief genomen om te bezien wat er in hun gemeente 
mogeUjk is. Ik ben daarover geïnformeerd, maar heb in die fase geen actieve rol gespeeld. 

Eind september is in overleg met de burgemeesters door mij het initiatief genomen om een 
structureel overleg op te starten over de vluchtelingenproblematiek. Dit overleg heeft voor het 
eerst plaatsgevonden op 7 oktober jongsleden. Ervaringen zijn uitgewisseld en knelpunten en 
problemen zijn besproken. De burgemeesters hebben hun verantwoordelijkheid genomen en 
spannen zich maximaal in om extra plekken voor noodopvang te reaUseren. Dit verdient dan ook alle 
waardering. 

Op basis van de opgave van de burgemeesters kan ik u melden dat er in Flevoland momenteel in 
totaal 5250 plaatsen zijn. Daarvan is een groot deel al bezet. Van deze 5250 plaatsen zijn er nog 
1750 plaatsen beschikbaar, dan wel voorzien op korte termijn. Deze cijfers zijn momenteel aan 
verandering onderhevig. 
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Afgesproken is een onderzoek te starten om ook oplossingen te vinden voor de doorstroom van 
vluchteUngen. Versnelde sociale woningbouw zou relatief makkelijk reaUseerbaar moeten zijn, 
omdat de woningbouwlocaties klaar Uggen en Flevoland geen gecompUceerde procedures en/of 
contingentendiscussies kent. Essentieel daarbij is dat deze woningen niet alleen voor statushouders, 
maar ook voor de Inwoners op de wachtUjsten beschikbaar komen. Dit kan alleen werken als we 
over substantiële aantallen spreken. Hiermee wordt voorkomen dat onnodige spanningen worden 
gecreëerd tussen de ontheemden en de plaatseUjke bevolking. 

Een eerste analyse leert dat de problemen tussen de woningbouwverenigingen en het Rijk deze 
aanpak vooralsnog in de weg staan. De verhoudingen zijn verstoord en financieringsmogeUjkheden 
te beperkt. Ik verzoek het Rijk dan ook met klem deze barrières te slechten, zodat er snel 
gehandeld kan worden. Woningcorporaties geven daarnaast aan dat zij diverse alleenstaande 
statushouders in een sociale huurwoning kunnen huisvesten, zodra het Rijk dit mogeUjk maakt. 

Er zijn zorgen over de sociale omstandigheden waarin deze, naar verwachting grote, groepen 
terecht zullen komen. De gemeenten zijn positief gemotiveerd en hebben de ervaring om dit op te 
pakken. Het Rijk zal de gemeenten financieel tegemoet moeten komen om hier op een 
verantwoorde wijze mee om te kunnen gaan. 

De minister van Justitie verzoek ik om in overleg te treden met de poUtie. De beschikbaarheid en 
planning van noodzakelijke capaciteit wringt. Burgmeesters ontvangen signalen uit de 
politieorganisaties dat zij overbelast zijn. Dat kan dit dossier niet verdragen en zal moeten worden 
opgelost. 

Als commissaris van de Koning van Flevoland zal ik gemeenten faciUteren en ondersteunen waar dat 
noodzakelijk en mogeUjk is. Met deze rol die in Ujn met de brief van Minister Plasterk is, kunnen 
gemeenten hun autonome afwegingen bUjven maken. Mocht het Rijk een andere opstelUng wensen, 
dan verzoek ik u mij hierover te informeren. 

Op 26 oktober spreek ik opnieuw met de burgemeesters van Flevoland hierover. Op 4 november is 
een werkconferentie in het provinciehuis belegd om in breder verband (woningbouwcorporaties, 
wethouders etc.) met elkaar te verkennen wat verder mogeUjk is. 

Ik zal u over de verdere ontwikkeUngen op de hoogte houden met een ambtsbericht in de derde 
week van november. 

Hoogachtend, 

L. Verbeek 

cc . Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, de heer dr. R.H.A. Plasterk 
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Datum 13 oktober 2015 
Betreft optreden als rijksorgaan bij realiseren noodopvang 

Kenmerk 
2015-00006D1362 

Vrijdag 9 oktober j l . heeft een delegatie van het kabinet bestuurlijk overleg 
gevoerd met vertegenwoordigers van de medeoverheden om gezamenlijk een 
antwoord te vinden op de vete dringende vragen die de huidige problematiek van 
de opvang van asielzoekers met zich brengt. Daarbij was ook de commissaris van 
de Koning in de provincie Overijssel aanwezig, namens het IPO. Het overleg 
veriiep in constructieve sfeer en de aanwezigen onderschreven het gezamenlijk 
belang bij het vinden van oplossingen. De minister-president benadrukte dat het 
van groot belang is dat we als overheid daarom ook gezamenlijk optreden en zorg 
dragen voor een goede onderlinge communicatie. Ik sluit mij daarbij aan, en 
spreek graag mijn waardering uit voor het vele werk dat onder moeilijke 
omstandigheden en grote druk tot nu toe al Is verricht. 

In voornoemd overleg is onder andere stil gestaan bij de verschillende typen 
opvang die er (nodig) zijn. In het kort gaat het om crisisnoodopvang, noodopvang 
en reguliere opvang. De crisisnoodopvang wordt op regionaal niveau doorde 
veiligheidsregio's georganiseerd. Ten aanzien van de noodopvang werd besproken 
dat het zeer wenselijk is om de capaciteit hiervan uit te breiden waardoor de 
behoefte aan crisisnoodopvang vermindert en allerlei verhulsbewegingen worden 
beperkt. Daartoe zouden er per provincie grote noodopvanglocaties moeten 
komen, vergelijkbaar met de locatie Heumensoord bij Nijmegen. Grote locaties 
hebben de voorkeur, omdat het tot minder verhuisbewegingen van asielzoekers 
leidt en bovendien beter te organiseren is. Noodopvang is naar verwachting in 
ieder geval tot en met 2016 nodig. 

Dit vraagt de nodige regie tussen Rijk, provincies en gemeenten, in het bijzonder 
waar het de samenwerking tussen het COA en de gemeenten betreft, aangezien 
dit de bevoegdheden en taakuitoefening van alle overheden raakt. Ik moge u 
daarom verzoeken, mede namens de staatssecretaris van Veiligheid & Justitie, ter 
zake als rijksorgaan een bemiddelende rol te vervullen. Artikel 1 van de 
Ambtsinstructie biedt hiervoor de grondslag. Dat stelt immers dat de commissaris 
de door hem noodzakelijk geachte samenwerking bevordert tussen in zijn 
provincie vrerkzame rijksambtenaren en personen deel uitmakend van de 
krijgsmacht, en tussen deze functionarissen en het provinciaal bestuur, de 
gemeentebesturen en de waterschapsbesturen. De huidige problematiek vraagt 
dat u hier actief invulling aan geeft. U kunt over de voortgang rechtstreeks 
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contact onderhouden met de staatssecretaris van Veiligheid & Justitie als 
coördinerend bewindspersoon. oatum 

13 oktober 2015 

Specifiek zou ik u willen verzoeken de staatssecretaris indien mogelijk graag Kenmerk 
uiterlijk 19 oktober een overzicht aan te leveren van de verschillende zois-ooooeoiasz 
mogelijkheden voor het realiseren van grote opvanglocaties (met inbegrip van de 
capaciteit, beschikbaarheid en haalbaarheid), zodat per provincie 2000-2500 
plaatsen beschikbaar komen. Mocht u in de uitoefening van uw taken tegen 
problemen aanlopen, dan kunt u zich tot de staatssecretaris en mij wenden. 

Graag wil ik u bij voorbaat veel dank zeggen voor uw inspanningen, in het volste 
vertrouwen dat de commissarissen in staat zullen zijn de nodige verbindingen te 
leggen zodat de noodzakelijke processen doorgang kunnen vinden en we als 
overheid gezamenlijk invulling geven aan onze verantwoordelijkheid. 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

dr. R.\H.A. Plasterk 
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